
Protokół nr 5/2016 

posiedzenia 

Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 24 maja 2016 r., w godz. 13
00

 – 14
05

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja o projektach organizacyjnych szkół i placówek.  

 

4. Zaopiniowanie projektów uchwały na XXI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury zapoznali się z proponowanym porządkiem 

obrad. 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 4/2016 z dnia  

29 marca 2016 roku. 

 

 

Ad.3 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji – Ewa Popławska zapoznała 

radnych z informacją dotyczącą projektów organizacyjnych szkół i placówek. Poinformowała, 

że  w/w projekty zostały wstępnie, warunkowo zatwierdzone przez Zarząd Powiatu. 

Ostateczne projekty organizacyjne szkół zostaną zatwierdzone po zakończonym naborze. 

Oświadczyła, że jak co roku przygotowuje Zarządzenie Starosty Białogardzkiego w sprawie 

określenia zasad organizacji pracy szkół. W/w dokument zawiera szczegółowe wytyczne dla 

dyrektorów. Poinformował, że jeśli nie zostanie dokonany  nabór to w poszczególnych 

szkołach niektórzy nauczyciele mogą nie mieć pełnego etatu. W tej sytuacji dyrektorzy w 

ramach swojej polityki kadrowej mogą części nauczycielom złożyć wypowiedzenie 

warunków pracy i płacy. 

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał czy są przewidywane zwolnienia w 

szkołach prowadzonych przez powiat. 

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że nie ma zwolnień, ale są wypowiedzenia 

warunków płacy, ponieważ być może nie wszyscy nauczyciele będą mieli pełny etat. 

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał czy dużo jest takich nauczycieli.  
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Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że około 40 osób we wszystkich placówkach. 

Radny, a zarazem członek Zarządu Powiatu  – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

projekty organizacyjne szkół zostały przez Zarząd Powiatu przyjęte z zastrzeżeniami. 

Oświadczył, że niepokojące informacje dotyczące działalności Liceum Ogólnokształcącego w 

Białogardzie i Zespołu Szkół Specjalnych w Białogardzie. W liceum na trzy planowane klasy 

pierwsze prawdopodobnie nabór zostanie dokonany tylko na dwie klasy. W szkole 

funkcjonują obecnie trzy klasy drugie. Z powyższego wynika, że w szkole będzie się uczyć 

łącznie około 170 uczniów. Oświadczył, że utrzymanie tej szkoły z otrzymywanej subwencji 

będzie wręcz niemożliwe - obecnie budżet szkoły wynosi około 2.000.000 zł, a z metryczki 

subwencja wynosi 1.200.000 zł. Podobny problem dotyczy szkoły specjalnej. W tym 

przypadku zauważalny jest odpływ dzieci z placówek publicznych do niepublicznych.  

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał czy realna jest koncepcja połączenia 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie z Liceum Ogólnokształcącym w 

Białogardzie.   

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że powiat ma świadomość, że  nabór do szkół 

ponadgimnazjalnych z roku na rok jest coraz mniejszy. Oświadczyła, że obecnie trwa 

dyskusja na temat możliwych rozwiązań.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto w uzupełnieniu poinformował, że jakiekolwiek 

zmiany w sieci szkół muszą być wykonane z dużym wyprzedzeniem – na najbliższy rok 

szkolny powinny być zgłoszone do końca marca br.  

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał czy skoro było wiadomo, że szkoła traci 

uczniów dlaczego wykonano w niej tak wiele inwestycji.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto przypomniał, że obowiązkiem powiatu jest m.in. 

dbanie o infrastrukturę oświatową. Dodał, że należy przeczekać okres niżu demograficznego, 

ponieważ w szkołach podstawowych zauważalny jest już wyż demograficzny. 

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko oświadczył, że jest przeciwny łączeniu szkół.  

Radna – Beata Pawlik zapytała co się stanie z nauczycielami jeśli nie będzie naboru. 

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że trzeba będzie z tymi osobami rozwiązać 

stosunek pracy.  

Radna – Beata Pawlik oświadczyła, że należy poczekać z decyzją dotyczącą sieci szkół, 

ponieważ na dzień 27 czerwca br. Pani Minister Edukacji zapowiedziała przekazanie 

informacji dotyczących  reformy oświatowej w naszym kraju. 

 

 

Ad.4 

Komisja Oświaty i Kultury zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na 

XXI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr XIV/90/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie trybu udzielania i 

rozliczania dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i 

placówek niepublicznych, co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Naczelnik – Ewa Popławska zapoznała członków Komisji z projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr XIV/90/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i placówek niepublicznych. 

Poinformowała m.in. że w/w wezwanie złożyła poprzez biuro adwokackie właścicielka jednej 
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ze szkół niepublicznych działających na terenie naszego powiatu. Oświadczyła, że po 

wnikliwej analizie prawnej wezwania i przytoczonych tam zarzutów uznano je za niezasadne. 

Gro zarzutów dotyczyło kontrolowania wydatkowania środków. Przypomniała, że dotacje na 

szkoły niepubliczne  są dotacjami podmiotowo – celowymi, ponieważ ustawodawca w 

ustawie o systemie oświaty określił, że dotacja jest przyznawana każdemu uczniowi  - czy to 

w szkole młodzieżowej, czy dla dorosłych. Kolejny artykuł ustawy nakłada na jednostki 

samorządu terytorialnego (konkretnie Radę Powiatu) ustanowienia w drodze uchwały  zasad 

pobierania, naliczania, rozliczania i kontroli dotacji. Dotacja z uwagi na to, że są to środki 

publiczne podlega nie tylko pod ustawę o systemie oświaty, ale również pod ustawę o 

rachunkowości oraz ordynację podatkową. Jednym z zarzutów jest stwierdzenie, że naruszono 

przepisy o ochronie danych osobowych.  Ustawa o systemie oświaty art. 90 ust. 3 f wyraźnie 

mówi, że w czasie kontroli osoba kontrolująca ma prawo wglądu do dokumentów, faktur, aby 

sprawdzić, czy dany wydatek jest zasadny. W czasie kontroli można przetwarzać dane 

osobowe uczniów. Kontrolujący ma prawo wglądu do dzienników oraz imiennych list dla 

słuchaczy szkół dla dorosłych (list obecności na poszczególnych zajęciach).  Ustawodawca 

określił, że dotacja  dla szkoły niepublicznej należy się tylko i wyłącznie na każdego ucznia, 

który uczestniczy w 50 % zajęć edukacyjnych. Środki te mogą być wydatkowane wyłącznie 

na zadania związane z: dydaktyką, profilaktyką i wychowaniem. W 2015 roku po raz kolejny 

zmieniły się przepisy i obecnie organy prowadzące szkoły będą mogły wydatkować te dotacje 

na wszystko.  

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał, czy pani, która złożyła to wezwanie ma 

prawo odwołać się do sądu. 

Naczelnik – Ewa Popławska oświadczyła, że na tym etapie droga jest już zamknięta. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr XIV/90/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i placówek niepublicznych. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie rozpatrzenia 

wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr XIV/90/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z 

budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania dla niepublicznych 

szkół o uprawnieniach szkół publicznych i placówek niepublicznych. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 1 głos, wstrzymujące – 2 głosy 

nie zajęła stanowiska odnośnie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia 

wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr XIV/90/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i placówek niepublicznych, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

b) skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Domu Samopomocy Centrum 

Rehabilitacyjno - Kulturalnego w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  
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Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia – Grzegorz Łysiak zapoznał członków 

Komisji z treścią skargi oraz z projektem uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora 

Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno - Kulturalnego w Białogardzie.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że w/w skarga zostanie 

szczegółowo omówiona na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. Na w/w 

posiedzenie zostały zaproszone dwie strony sporu. Dodał, że osoby te zostaną również 

zaproszone na posiedzenie Sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko oświadczył, że trudno odnieść się do w/w skargi 

z uwagi na fakt, że radni nie otrzymali w materiałach dokumentacji w tej sprawie. Następnie 

poprosił o dostarczenie kopii w/w skargi na posiedzenie Sesji Rady Powiatu. 

Radny – Bogusław Stanczewski zgodził się ze swoim przedmówcą.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że dokumenty o których mówił 

Przewodniczący zostaną radnym dostarczone na Sesji Rady Powiatu. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie skargi na 

działalność Dyrektora Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno - 

Kulturalnego w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie skargi na 

działalność Dyrektora Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno - 

Kulturalnego w Białogardzie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za - 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie skargi na 

działalność Dyrektora Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno - 

Kulturalnego w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

c) nadania statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Białogardzie, co przedstawia 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie nadania statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Białogardzie. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie nadania statutu 

Powiatowemu Urzędowi Pracy w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie nadania statutu 

Powiatowemu Urzędowi Pracy w Białogardzie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie nadania statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Białogardzie, 

w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

 



 5 

d) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 

głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

e) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 

– 2025, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2016 – 2025. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 2 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał na jakim etapie jest 

opracowanie Strategii Rozwoju Powiatu Białogardzkiego.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że cały dokument jest 

szczegółowo analizowany. Dodał, że wzięto pod uwagę opinie, które zgłaszali w tym temacie 

radni.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał kiedy w/w dokument 

zostanie przedstawiony radnym. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że prawdopodobnie dokument 

ten zostanie przedstawiony radnym na czerwcowej Sesji Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poprosił, aby do w/w 

dokumentu nie wpisywać inwestycji, które są niemożliwe do zrealizowania.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że w w/w dokumencie zawarto 

m.in. inwestycje drogowe, ponieważ wówczas była możliwość występowania o środki na 

drogi alternatywne w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego.    

 

 

Ad.6 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała 

Anna Kaleja 

 

                Przewodniczący  

  Komisji Oświaty i Kultury 

 

Jan Połuboczko 


